



ခွန်အဲဉ်ယုဉ် - ကညီဒီကလုဉ် စာဖိုဉ်ကရၢ
လီၢ်ခၢဉ်သးဝဲၤလီၢ်ခိဉ်သ့ဉ်
ကီၢ်သုလုၤ

ခွန်အဲဉ်ယုဉ် - ကညီဒီကလုဉ် စာဖိုဉ်ကရၢ, ကရၢခိဉ်, သးခိဉ်ကျၢၢ်ဒိဉ်စိ စီၤမူတူစ့ဖိ
အတၢ်ကတိၤလီၤဆူ ကညီဒီကလုဉ်အမုၢ်နံၤ ပွဲၤထီဉ် (၇၅)ဝိတဝီ ယူပလံၤနံဉ်တၢ်မုၢ်အမုၢ်နံၤ

ကညီနံဉ်... ၂၇၆၂ နံဉ်, လိထုကုဉ်ပွဲၤပူၤ (၇) သ,
ခဂုဉ်နံဉ်... ၂၀၂၃ နံဉ်, လိဖုၤဘျၢအါရံဉ် (၁၁) သီ,

ယပုၤကလုဉ်ကညီဖိခဲလၢဉ်သ့ဉ်သုဇၢ,

တနံၤအံၤ ပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘဉ် ကညီဖိကိးဂၤဒဲး လၢအိဉ်ဝဲ လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ, လၢ ထံဆၢကီၢ်ဆၢ,
ဒီးလၢထံယံၤကီၢ်ယံၤ ထံကီၢ် ကိးဘ့ဉ်ဒဲးအပူၤ လၢဟီဉ်ခိဉ် ဒီတဖျၢဉ် လၢတၢ်ထံတၢ်တီ ကစၢ်အမံၤ
လၢသုကအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ လၢနီၢ်ခိ ဒီးလၢသုလၢသး ခဲလၢဉ် န့ဉ်လီၤ. လိဖုၤဘျၢအါရံဉ် (၁၁) အနံၤန့ဉ် မ့ၢ်ဝဲ
“ကညီဒီကလုဉ် အမုၢ်နံၤ” လၢအဘဉ် တၢ်ပဉ်ပနီဉ်န့ဉ် ပဝဲ ကညီဖိတဖဉ်အဂီၢ် ဖဲ ကီၢ်သုလုၤ ခိကရဲး
အဆိကတၢ်တဘျီလၢဘဉ် တၢ်မၤအံၤ ဖဲ လိနီဉ်ဝဲဘဉ် (၂၃) တုၤ (၂၅)အနံၤ ဖဲ ၁၉၅၃ န့ဉ်လီၤ. မုၢ်နံၤအံၤ
ဘဉ်တၢ်ပဉ်ပနီဉ်ပဉ်ကဲအံၤ ဒ်အမုၢ် “ကညီဒီကလုဉ်အမုၢ်နံၤ - Karen National Day” အသိး, တကတီၢ်ယီ
မုၢ်စ့ၢ်ကိး ကညီဒီကလုဉ်အမုၢ်နံၤ ပွဲၤထီဉ် (၇၅)ဝိတဝီ ယူပလံၤနံဉ်တၢ်မုၢ်အမုၢ်နံၤန့ဉ်လီၤ.

ဖဲ ၁၉၄၈ နံဉ် လိဖုၤဘျၢအါရံဉ် (၁၁) သီအနံၤအံၤ ကညီကလုဉ်လၢ အိဉ်ဆိးလၢ ကီၢ်ပယီၤပူၤ
သကုၤဆးဒဲးသ့ဉ်တဖဉ် ပဉ်ဖျါထီဉ် ကညီကလုဉ် အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ လီၤဘီလီၤမုၢ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲတၢ်စံဉ်စိၤတဲစိၤလၢ
ကညီကလုဉ် ဂီၢ်မုၢ်ဂီၢ်ပၤတဖဉ် ဟ်ဖျါထီဉ်ဝဲဒဉ် အတၢ်ဘဉ်သး, အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ ဒိဉ်ဒိဉ်မုၢ်မုၢ်အမုၢ်တနံၤ
န့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်ဒုးနဲဉ်ဖျါထီဉ် ကညီဒီကလုဉ် အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ လၢအိဉ်ဖျါဝဲ လၢဟီဉ်ခိဉ်အံၤ မ့ၢ်စံဉ်စိၤန့ဉ်
ဒီးမ့ၢ်တၢ်ပဉ်ဖျါထီဉ် ကညီဒီကလုဉ် အတၢ်ယုတၢ်ဖိ, တၢ်စိဉ်မဲဉ်စိဉ်နီၤ ဒီး တၢ်သ့ဉ်ဆူဉ်သးဂဲၤ လၢကညီကလုဉ်
အထံဂူၢ်ကီၢ်သဲး အတၢ်ပညိဉ် ကွၢ်စိဖိတၢ် ဘဉ်ထွဲဒီးကညီကလုဉ်ဂ့ၢ်ဝိအဖိခိဉ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး မုၢ်တနံၤလၢ
မၤဖျါထီဉ်ဝဲ ကညီကလုဉ် အရူၢ်အသဲး ဒီးကညီကလုဉ် အတၢ်အိဉ်မူ, သကဲဉ်ပဝဲလၢ အိဉ်တၢ်မုဉ်တၢ်ခုဉ် ဒီး
တအဲဉ်ဒီးတၢ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးအတၢ်မၤတဖဉ်ဘဉ်, အိဉ်ဒီးတၢ်အိဉ်မူလၢအအိဉ်ဒီး အသူးအသ့ဉ်အလၢကပီၤ
အဂ့ၢ်န့ဉ်ပဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲ ဖျါဖျါဖျါန့ဉ်လီၤ.

ကညီဖိတဖဉ် ယုထီဉ်ဝဲလၢ,

- (၁) ဟ့ဉ်ကညီကီၢ်တဘျီယီ (တၢ်စံဉ်ညိဉ်ပၤလီၤသးခွဲးယဉ်)
- (၂) ကညီတဘးပယီၤတဘးဒုးနဲဉ်ခဲအံၤ (ကလုဉ် တၢ်ထဲသိးတုၤသိး)
- (၃) ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤပတသးလီၤဘဉ် (ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်မုဉ်တၢ်ခုဉ်)

(၄) ကလုင် တၢ်သဘံၣ်ဘုၣ် ပတသးလီၤဘၣ်(ပုၤတကလုင် ဒီးတကလုင် တၢ်ပၣ်ပနီၣ် ပၣ်ကဲလိၣ်သး), ဒီးဒ်ယုထီၣ်ဝဲအသိး ပၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကညီဖိတဖၣ် အတၢ်ယုထီၣ် လၢတၢ်သညးသပုၤ ဒီးအိၣ်ဒီး အသူးသ့ၣ်လၢကပီၤလၢလၢပဲၤပဲၤလၢတၢ်ကစုဒုအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုင်ကညီဖိ ခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုဇာ,

ဖဲပကွၢ်ကဒါက့ၤ ကညီဒီကလုင် အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအံၤ အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိန့ၣ် ဟဲအိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်အသးလၢ “ကညီဒီကလုင်ကရၢ (Karen National Association) လၢဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလၢတုၢ်အိၣ် ဖဲ ၁၈၈၁ အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢကညီဖိတဖၣ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ နီၣ်ခိၣ်နီၣ်ခိၣ် တၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢ ဖဲအကြား လၢအဲကလံးပဒိၣ် ဒီးခိၣ်ဖျါလၢ ကညီဖိတဖၣ် အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အတၢ်ဂဲၤလိၣ် ဒီးတၢ်ဂုၢ်ကျဲးစးဆူၣ်ဆူၣ် လၢတၢ်ယုတၢ်ဖိးအပူၤအယီၤ ကညီဖိတဖၣ် ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကိးကပၤဒဲးလီၤ. လၢပုၤဂ့ၢ်ဝီ အတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ, လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, လၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘိထီၣ်, လၢတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ် ဒီးတုၤလီၤလၢသးလၢသံၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ခဲလၢၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ ကညီဖိတဖၣ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢ လၢနီၣ်ခိၣ်နီၣ်ခိၣ် တစုန့ၣ်, ကညီဖိတဖၣ် ဂဲၤလိၣ်ဝဲ လၢ ကသ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်ဝဲ လၢလံၣ်လၢလဲၣ်, လၢတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ် ဒီးလၢစိၤဆၢကတီၢ်ဒၣ်ဝဲ အတၢ်သ့ၣ်ညါ န့ၣ်ပၢၢ် ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, တုၤလီၤလၢ ကညီဖိတဖၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ် ဒီးတၢ်သ့ တၢ်ဘၣ်တဖၣ် ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်ဝဲတစုန့ၣ် ကညီဖိတဖၣ် သ့ရိၣ်ဖိၣ်လိၣ်အသး ဒီးသ့တီခိၣ်ရၣ်မဲလိၣ်အသး ကဒဲကဒဲလီၤ. သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤဝဲ ကညီအတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် ဒီးပၢဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဝဲ အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် ဝုၤဝုၤလီၤ. လၢကူၣ်သ့, လၢဆူၣ်ချ့ ဒီးတုၤလီၤလၢ ကလုင်ဂ့ၢ်ဝီ တၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢဒၣ်လဲၣ်န့ၣ် တီခိၣ်ရၣ်မဲဝဲ သ့ဝုၤဝုၤဘၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ် အပူၤစ့ၢ်ကိး ကညီဖိ တလီၤတီၢ်တုၢ်လၢ ပုၤဂုၤပုၤဂုၤ အလီၢ်ခဲ လုၤတက့ၤဘၣ်. စိၤဆၢကတီၢ် ဖဲန့ၣ်အခါန့ၣ် ကညီဖိတဖၣ် အသးသဟီၣ် ဝုၤဒိၣ်မး, ဆူၣ်ဒိၣ်မး ဒီး ကယဲၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ တမံၤလၢလၢ လၢကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲ ကညီကလုင် ယုၣ်ဒီး ထံကီၢ်ဒိတဘုၣ်န့ၣ် မၤဝဲန့ၣ်ဒီး မၤဝဲသ့ခဲလၢၣ်လီၤ.ဂဲၤလိၣ်တုၢ်ဝဲအဝုၤကတၢ်လီၤ.

ယပုၤကလုင်ကညီဖိ ခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုဇာ,

ဖဲပကွၢ်ကဒါက့ၤ ကညီဖိ အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ, တၢ်သ့ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ် ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် လၢမၤတုၢ် အသးခဲလၢၣ် အလီၢ်ခဲန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်သ့ၣ် (၃) မံၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ,

- (၁) နီၣ်ခိၣ်နီၣ်ခိၣ် အတၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢခဲလၢၣ် ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် အဝုၤအဂၤ ခဲလၢၣ်အခိၣ်ထံးခိၣ်တယၢ်လီၤ.
- (၂) တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်, တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် လၢတၢ်သ့တီခိၣ်ရိၣ်မဲ ဒီးတၢ်သ့ပၢဆုၢ် ရဲၣ်ကျဲၤ ကညီကလုင် အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် ဒီးကညီကလုင်ဂ့ၢ်ဝီ ဒီး ကမျၢၢ်ဂ့ၢ်ဝီတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ကညီဖိတဖၣ်အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ အဂၤတမံၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.
- (၃) ကညီဖိတဖၣ် အမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ် တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် လၢစိၤဆၢကတီၢ်ဖဲန့ၣ် အဂံၢ်ထံး ခိၣ်ဘိန့ၣ် အိၣ်ဟဲဝဲလၢ နီၣ်ခိၣ်နီၣ်ခိၣ် အတၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢ ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး ကညီဒီကလုင် အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ အသဟီၣ် ဖးဒိၣ်တမံၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢထး (၃) မံၤအံၤ ဟဲစိၣ်ထီၣ်ဝဲ ကညီကလုင် အသးသဟီၣ်, တၢ်မူတၢ်ဂဲၤ, တၢ်ယုတၢ်ဖိး, တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢ ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီကလုင် အသူးသ့ၣ်လၢကပီၤ, အရူၢ်အသး ဒီးအကဟုကညီန့ၣ် အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ်ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

ဖဲလၢပသ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤက့ၤ “ကညီဒီကလုာ် အမုၢ်နံၤ - Karen National Day” ဒ်သိးအံၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကပံၤသ့ၣ်ပံၤသး ဃံးဃံး လၢတၢ်ဂ့ၢ်(၃)မံၤ အံၤ အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ် သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပဝဲလၢ နီၣ်ခိၣ်နီၣ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ, တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢၢ် ဒီး တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်, ဒီးမုၢ်ကျါဝဲၤကွၢ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတဖၣ် မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒ် ပုၤတကလုာ် လၢအိၣ်ဒီး အသူးသ့ၣ်လၢကပီၤ ဒီးအကဟုကညီန့ၣ် တသ့လုၤတက့ၤဘၣ်. အယံ, အကါဒိၣ်လၢ ပကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဒီးမၤလၢကပီၤက့ၤ “ကညီဒီကလုာ် အမုၢ်နံၤ - Karen National Day” အံၤ ဟဲအိၣ်ထီၣ်အသး အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤ. ကညီကလုာ် အတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါ ဒီး ကညီကလုာ် ဒီးခိၣ်န့ၢ် လၢညါတဖၣ် အတၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပခိၣ်ပနၢ် အတၢ်ကျဲးစး ဂဲၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ် ပကသ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤအီၤထဲတမံၤဖိန့ၣ် တဝံၤဝဲဒၣ်ဘၣ်, ခိၣ်န့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ် သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ပံၤလီၤဘၣ်ထွဲ ပပုၤကလုာ်အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်ဖိ ဒီး အထံၣ်ဂ့ၢ်သိးအတၢ်မုၢ်လၢ ကွၢ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ် ကလၢပုၤထီၣ်အဂီၢ် ကညီကလုာ်ခဲလၢာ် သန့ၣ်ဝဲ လၢအလီၤဘၣ်ပုၤတဖၣ် ပကဘၣ်ပံၤဖိၣ်မၤသကိး အီၤန့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ်ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

ဒ်သိးဒီး တၢ်မၤလၢကပီၤ “ကညီဒီကလုာ် အမုၢ်နံၤ” အံၤ ကအိၣ်ဒီး အခိပညီ လၢလၢ ပုၤပုၤအဂီၢ်န့ၣ် မံၤပကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သကိး “ကညီဒီကလုာ် အမုၢ်နံၤ” အံၤ အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤ. ကညီကလုာ် အတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါ, ဒီးကညီကလုာ် ဒီးကညီခိၣ်န့ၢ် လၢညါတဖၣ် အတၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ်တက့ၢ်. မံၤပကအိၣ်ဒီး တၢ်ပံၤသးဃံးဃံးလၢ ပပုၤကလုာ်အတၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ် ပကဘၣ်ဂဲၤလိာ်သကိးအီၤ ယုၤယုၤဖိးဖိး ဒီးပပုၤကလုာ် အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤန့ၣ် ပကဘၣ်ကွဲးသကိးအီၤ ယုၤယုၤဖိးန့ၣ်တက့ၢ်. ဒ်န့ၣ်အသိး, မံၤပကကွဲးသကိး ပပုၤကလုာ် အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤ လၢပကပၤကဝါ, လၢသ့ၣ်လၢထံ ဒီးလၢာ်ဂံၢ်လၢာ်ဘါန့ၣ်တက့ၢ်. မံၤပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သကိး ပပုၤကလုာ် ဒီးပခိၣ်ပနၢ် လၢညါတဖၣ် အတၢ်ယုၤတၢ်ဖိး တၢ်ထံၣ် ဒီးအတၢ်ယုၤတၢ်ဖိး တၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ် ပကဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသး သကိး, ပပုၤကလုာ် အတၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိး ပပုၤကလုာ် သ့ၣ်ဘီၣ်သးစၢ် စၢၤသ့ၣ်သီသ့ၣ်တဖၣ် ကသ့အိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢၢ်, ကသ့ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤ အပုၤကလုာ်အမူအဒါအဂီၢ် ကဘၣ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ ဂုၢ်ကျဲးစးကွဲးဟံၤဖျါထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တကးဒဲးဘၣ် ပပုၤကလုာ် ခိၣ်န့ၢ်သိၣ်ဒုသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတ့ၢ်လံ အသးသမူ သ့ၣ်ထံၣ်. ကပၤကဝါ အသိးန့ၣ် ယအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်တခုထီၣ် ယပုၤကလုာ်တဖၣ် ဒ်ဆၢကတီၢ်လၢ အပူၤကွံာ် ပခိၣ်န့ၢ်သိၣ်ဒုဒီး ပပုၤကလုာ်ကမျၢၢ်တဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တမံၤယီ ကျဲးစးဂဲၤလိာ်တ့ၢ်ဝဲအသိး ပကကျဲးစးထဲးဂံၢ်ထဲးဘါမၤသကိးအီၤယုၤယုၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဒီကလုာ်အမုၢ်နံၤ ပုၤထီၣ်(၇၅)ဝိတဝီ ယုၤပလံၤန့ၣ်တၢ်မျၢၢ်အနံၤအံၤကညီကလုာ် ကအိၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်, တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ် ခါဆူညါ ပပုၤကလုာ် အတၢ်အိၣ်မူ ကအိၣ်ဘၣ် မုၢ်မုၢ်ခုၣ်ခုၣ်အဂီၢ် ကညီကလုာ်ကဒဲကဒဲအဘၣ်စၢၤ, ကညီတၢ်ကရၢကရိ တဖုဒီးတဖု အဘၣ်စၢၤ ကဘၣ်အိၣ်ဝဲဒီး အဲၣ်ကလုာ် သးအတီအကြၢ်, ပပုၤကလုာ်အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်ဖိ ဒီးကတုၤထီၣ်လၢ ထံၣ်ဂ့ၢ်သိး အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်ဖိဖိတၢ် အဂီၢ် တဂၤဒီးတဂၤ ပကအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်ပၢၢ်လိာ်သး, ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလိာ်သကိးပသး ခါထီၣ်သကိးပခိၣ်ယုၤယုၤ ဖိးဖိးဒီးန့ၣ်လီၤသကိးတၢ်ဒုးန့ၣ် မ့ၢ် ယတၢ်ကတိၤလီၤဒီးဟ့ၣ်သဆၢထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

သုးခိၣ်ကျၢၢ်ဒိၣ်ဖိစီၤမူတူစုဖိ
ကရၢခိၣ်
ခုၣ်အၢ်ယုၣ် - ကညီဒီကလုာ် စၢ်ဖိၣ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သး